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Svar på interpellation (2010:44) av Karin Rågsjö (V) om om sprututbyte – en fråga om 

allas rätt till hälsa. 

 

Karin Rågsjö har i en interpellation ställt följande frågor till mig: 

1. Hur långt har arbetet kommit när det gäller att biträda ansökan från landstinget? 

2. Finns det en tidsplan för arbetet? 

3. När kan vi se att sprutbyte är på plats i Stockholm? 

4. Hur många anser Du ska behöva smittas av hiv och hepatit innan rena sprutor delas ut? 

5. Anser du som ansvarigt borgarråd att frågan är hälsopolitisk eller narkotikapolitisk? 

Interpellanten beskriver den problematik som uppstår på grund av att människor använder 

droger. Vi har i Stockholm ett brett arbete med att motverka att människor fastnar i missbruk. 

Vi har nyligen reviderat STAN- programmet, detta i en bred politisk enighet. Det tidiga 

drogpreventiva arbetet måste fortsätta, detta gäller inte minst för att undvika att unga provar 

och fastnar i ett narkotikamissbruk.  

Stockholm stad har fått en förfrågan från landstinget om att vara med i en ansökan till 

socialstyrelsen om att införa en försöksverksamhet av sprututbyte. Detta är en komplicerad 

fråga där åsikterna och argumenten delar sig.  

I enlighet med gällande lagstiftning har vi en skyldighet att bereda ärenden. För att just få en 

bred belysning av frågan så har ärendet gått på remiss till samtliga stadsdelsnämnder, 

Socialtjänst- och arbetsmarknadsnämnden samt stadsledningskontoret.  

Jag kommer att lägga stor vikt vid de åsikter och synpunkter som inkommer i remissvaren när 

ärendet skall avgöras. 

Samtliga remissvar skall vara inkomna senast den 10 mars.  

Att säga att denna fråga är antingen hälsopolitisk eller narkotikapolitisk är alltför 

generaliserande. Naturligtvis finns det inslag av dem båda.  

Stockholm den 8 december 2010  

Anna König Jerlmyr 

Socialborgarråd 


